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Intervju med Daniel Bävernäs, intervjuperson nr 2 

 

Projekt: Göteborg berättar 

Bandningens längd: 00:57:52 

Datum: 2018-03-27 

Intervjuare: Rolf Sossna 

Plats: Hemma hos Daniel i Hammarkullen 

Tid: 13.00 – 14.00 

 

 

Intervju med Daniel Bävernäs 

Bandningen börjar 

 

Intervjuare [00:00:03]: Då så då tror jag att det fungerar för det lyser rött och fint… Vi 

hoppas [skrattar]. Okej jag börjar med lite sådana bara praktiska saker som vad du heter. 

 

Talare [00:00:20]: Daniel Bävernäs. 

 

Intervjuare [00:00:21]: Och var du bor. 

 

Talare [00:00:24]: Jag bor på Sandeslättskroken. 

 

Intervjuare [00:00:25]: Och hur gammal är du? 

 

Talare [00:00:27]: Jag är 38 år. 

 

Intervjuare [00:00:28]: Och var är du född? 

 

Talare [00:00:31]: I Göteborg. 

 

Intervjuare [00:00:32]: Och vad har du för arbete eller sysselsättning eller yrke eller... 

 

Talare [00:00:38]: Jag jobbar som fotograf och jag jobbar med trädgårdsskötsel. 

 

Intervjuare [00:00:42]: Okej kan du berätta lite grann om var vi sitter någonstans just nu? 

 

Talare [00:00:47]: Nu sitter vi i mitt barndomshem eller här har jag bott under väldigt lång 

tid av mitt liv och det är ett radhus i Hammarkullen. 

 

Intervjuare [00:01:04]: Hur hamnade du här? 

 

Talare [00:01:06]: Eeh min mamma köpte det här huset när jag var fem år innan dess så 

bodde jag i Gårdsten. 

 

Intervjuare [00:01:12]: Okej så du har bott här sedan du var fem år? 

 

Talare [00:01:14]: Eeh jag hade en egen lägenhet strax nedanför här i Sandeslätt när jag 
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flyttade hemifrån men sen så flyttade jag hem igen, huset blev tomt så. 

 

Intervjuare [00:01:26]: Okej och nu vet jag att du flyttar härifrån. 

 

Talare [00:01:30]: Mm nu håller vi på att bygger hus jag och min sambo i Alingsås. 

 

Intervjuare [00:01:35]: I Alingsås? 

 

Talare [00:01:35]: Mm. 

 

Intervjuare [00:01:36]: Varför då? 

 

Talare [00:01:37]: Eeh för att vi gillar att vistas mycket mer utomhus och jag har blivit väldigt 

intresserad av hållbarhetsfrågor och att odla min egen mat... 

 

Intervjuare [00:01:50]: Okej. 

 

Talare [00:01:51]: ... ligger varmt om hjärtat så det är en större tomt och möjlighet att odla 

mycket mer av det vi äter. 

 

Intervjuare [00:01:59]: Blir det, ska det bli som nästan ett litet jordbruk då eller? 

 

Talare [00:02:02]: Eeh ja eller inte kommersiellt i första hand det kan hända att vi kommer 

att sälja något överskott senare men framförallt för vår egen försörjning. 

 

Intervjuare [00:02:15]: Lite självförsörjande så alltså? 

 

Talare [00:02:16]: Ja. 

 

Intervjuare [00:02:17]: Okej hur mycket behöver man för att det ska fungera? Alltså det 

handlar väl om småskaligt då förstås? 

 

Talare [00:02:22]: Ja det behövs inte så mycket man kan få ut väldigt mycket per 

kvadratmeter i ett sådant intensivt, det är stor skillnad mot ett kommersiellt jordbruk eller 

det är mycket högre avkastning per kvadratmeter i en sådan, i en trädgård mer så... 

 

Intervjuare [00:02:45]: Okej är det vad heter det sådan här... Man har... 

 

Talare [00:02:50]: Pallkragar? 

 

Intervjuare [00:02:50]: Ja nej inte pallkragar men man har lyft upp jord alltså man har lagt 

jord uppe på, kvadratodling vet jag att det hette för några år sedan. 

 

Talare [00:02:58]: Okej. 

 

Intervjuare [00:02:58]: Är det typ sådant att man liksom bygger upp jord också lite 

pallkrageidén är det faktiskt så att det... 
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Talare [00:03:03]: Ja lite grann inte så på det specifika sättet kanske men det är blandat både 

skogsträdgård och köksträdgård så mycket olika typer av växter, mycket växter som 

planteras på ett sätt som de i framtiden kommer inte skötas som en vanlig trädgård utan det 

är mer ett artificiellt ekosystem som producerar väldigt mycket mat. 

 

Intervjuare [00:03:29]: Okej men är det i ett sammanhang då? En slags ekoby eller är ni 

själva med... 

 

Talare [00:03:35]: Ja nej det är ingen ekoby utan det hushållet är, vi har två nära grannar 

bara och de, det är ingen gemensam idé, en av dem är lite inne på samma spår så där kan 

det bli ett samarbete över vägen så att säga men inte mer än så. 

 

Intervjuare [00:03:56]: Men det är mitt ute i skogen då? 

 

Talare [00:03:57]: Eeh ja lite så eeh det är inte jättelångt ifrån Alingsås centrum men resten 

av skogen runt dom tre tomterna som är där det ägs av Östads säteri så de får inte säljas 

eller den marken runtomkring får inte styckas av till försäljning så... 

 

Intervjuare [00:04:17]: Men hur tänker du kring alltså du är uppvuxen här i Hammarkullen 

och det är mycket folk runtikring hela tiden. 

 

Talare [00:04:23]: Jo jag trivs väldigt mycket ute i naturen och så där det är lite glesare, jag 

gillar folk också men jag har inga problem med att vara lite mer isolerad. 

 

Intervjuare [00:04:41]: För det är ju mycket natur runtikring här men i centrum är det ju... 

 

Talare [00:04:45]: Ja där är det inte så mycket men jag har vistats mycket i utkanterna av 

Hammarkullen också och Angered och mycket längs Lärjeån och uppe i Vättlefjäll och så. 

 

Intervjuare [00:04:57]: Men när du gick i skolan det gjorde du också här i Hammarkullen då? 

 

Talare [00:04:59]: Mm jag har gått på samtliga skolor här eller nu finns det en till förresten 

men jag har gått på Bredfjällsskolan, sen Nytorpsskolan och sen Hammarkullsskolan och 

Angereds gymnasiet också. 

 

Intervjuare [00:05:12]: Men hur var det då? 

 

Talare [00:05:14]: Eeh det var blandat. Det är väl som, som, som att gå i skolan för många 

kan jag tänka mig men jag har förstått när jag har jämfört historier med andra som jag har 

lärt känna utanför Hammarkullen att ja det kanske var lite annorlunda här ändå. 

 

Intervjuare [00:05:36]: Tänkte du på det när du var barn? Det kan du inte ha gjort 

naturligtvis eftersom man inte har någonting att jämföra med. 

 

Talare [00:05:40]: Mm jo det, jag hade inget att jämföra med så själv men det var något som 

det skojades om och folk var medvetna om att det var väldigt få i min klass på mellan-/ 
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högstadiet där var det nog en som var helt svensk vars båda föräldrar var svenskar. 

 

Intervjuare [00:06:04]: Okej. 

 

Talare [00:06:06]: Och det var länge sedan nu så det har ju jag tror idag är det nog ännu färre 

svenskar som går där. 

 

Intervjuare [00:06:13]: Alltså jag har fattat att Hammarkullen har ändrat befolkning genom 

åren att det har kommit från liksom att det var arbetarbostäder till första flyktingvågen till 

andra flyktingvågen... 

 

Talare [00:06:23]: Absolut. 

 

Intervjuare [00:06:24]: ... vad är din upplevelse av det, hur det här har ändrats? 

 

Talare [00:06:27]: Ja absolut och jag gick ju i skolan när det kom flyktingar från vissa håll och 

det skedde ju liksom halvvägs igenom skolan så att det har märkts när jag var liten så var det 

mycket mer finnar som bodde här... 

 

Intervjuare [00:06:43]: Just det. 

 

Talare [00:06:44]: ... och det är inte alls lika många längre och sen då fanns det till och med 

en finsk klass på den skolan som jag gick. 

 

Intervjuare [00:06:51]: Med bara finsktalande? 

 

Talare [00:06:53]: Ja och sen var det också många från Syd, Latinamerika då. 

 

Intervjuare [00:06:59]: Just det. 

 

Talare [00:06:59]: Eeh framförallt Chile men även Uruguay, Paraguay någon från Argentina, 

Bolivia eeh... 

 

Intervjuare [00:07:07]: Blev det annorlunda stämning beroende på... 

 

Talare [00:07:12]: Ja jo det har det väl varit ibland och de som, från Latinamerika, många av 

dem var nog födda här så de, det var nog inte lika jobbigt för dem att anpassa sig, de hade 

redan bott här så pass länge när vi gick i skolan men till exempel folk som kom under 

Balkankriget och även folk som kom senare från Iran och Irak tror jag också, där märktes det 

tydligare att de var nya, att de har inte varit här så länge. 

 

Intervjuare [00:07:59]: Märktes det någon skillnad på för att de här finnarna kom hit för att 

de skulle, de blev importerade som arbetskraft, sen kom det en våg med jugoslaver först 

som också importerades men sen kom det Balkankriget när man flydde... 

 

Talare [00:08:11]: Precis. 
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Intervjuare [00:08:12]: Var det någon skillnad på liksom om man kom som flykting eller om 

man kom som arbetskraftsinvandrare eller var det... 

 

Talare [00:08:19]: Ja jag minns det inte riktigt i detalj men det, min känsla är att det var så 

och speciellt när det har kommit människor i olika, när de har flytt hit så har det varit, min 

erfarenhet är att det tar ett tag innan det inte märks att de nyss kom, det... 

 

Intervjuare [00:08:49]: Men vad pratade ni för språk? För de kunde ju inte svenska eller de 

här latinamerikanska barnen som var födda här de pratade svenska. 

 

Talare [00:08:56]: Ja de pratade svenska och de andra lärde sig ruskigt snabbt måste jag säga 

ändå jag minns en kille från Iran som började i högstadiet och han hade nog bott någonstans 

i Sverige innan men väldigt kort och det var inte, det dröjde inte länge innan han pratade och 

förstod väldigt bra så det ja folk lär sig nog väldigt snabbt när situationen kräver det tror jag. 

 

Intervjuare [00:09:27]: Men hur hade du det med kompisar var det liksom umgicks man helt 

eller fanns det en uppdelning? 

 

Talare [00:09:34]: Nej i... 

 

Intervjuare [00:09:35]: Eller spelade det ingen roll? 

 

Talare [00:09:36]: Nej alltså det, i skolan så umgicks man med alla det var ingen sådan 

uppdelning och när jag gick så var det ganska spritt ändå att det var inte så att en jättestor 

del av klassen kom ifrån samma land eller utan det var väldigt uppdelat men ja, förlåt vill du 

ta det igen bara? 

 

Intervjuare [00:10:04]: Nej, nej det är lugnt nej men jag tänkte liksom fanns det grupperingar 

eller spelade det ingen roll... 

 

Talare [00:10:09]: Nej. 

 

Intervjuare [00:10:10]: eller liksom hur var förhållandet mellan er? Dina kompisar till 

exempel var de chilenare eller var de svenskar eller var de finnar eller? 

 

Talare [00:10:18]: Absolut allt, alla. 

 

Intervjuare [00:10:20]: Det var så? 

 

Talare [00:10:22]: Vi umgicks så det var och speciellt när vi var yngre sen har jag tänkt på det 

nu i vuxen ålder de som jag har kontakt med det är dem och jag vet inte om det är en slump 

jag tror att det har slumpat sig så men där är det de som hade en, antingen de som var födda 

här eller de som hade en svensk förälder speciellt de som kanske inte identifierade sig så 

mycket med sitt ursprung och jag vet inte om det är, jag har funderat på det ibland om det är 

ett, vad det mönstret betyder att inte de, ja att jag har gått i skolan med till exempel andra 

elever som har varit från afrikanska länder men ingen av dem har jag kontakt med idag och 

de har jag inte varit hemma hos dem i samma utsträckning, jag har inte blivit hembjuden och 
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jag har inte, så jag vet inte om det är, jag tror inte att det är något liksom vad ska man säga? 

Jag tror att det är ganska mycket slump ändå att det är inget starkt mönster där. 

 

Intervjuare [00:11:39]: Men man hittar ju människor som man trivs med alltså oavsett så sett 

men och sen är det väl olika kulturer naturligtvis... 

 

Talare [00:11:45]: Ja. 

 

Intervjuare [00:11:45]: I vissa kulturer så umgås man inte hemma, man umgås ute. 

 

Talare [00:11:49]: Ja så kan det vara också. 

 

Intervjuare [00:11:49]: Vi i Sverige är vana vid att man, om det går, så det är väl olika. Men 

när... 

 

Talare [00:11:57]: Och det stämmer inte till hundra procent heller det så jag vet inte om jag 

kanske borde omformulera mig där jag kom på nu att jag har vänner som jag har kontakt 

med men om man skulle se rent procentuellt då utifrån de klasserna jag gick i så finns det 

ändå någonting som drar lite åt det hållet men det kanske är just att man identifierar sig 

med, jag har ju själv alltid identifierat mig som svensk, min mamma är född i Tyskland och 

min biologiska pappa är från Indien men jag växte upp utan min biologiska pappa och vi 

pratade aldrig tyska hemma så jag har bara pratat svenska så det har väl ja jag har alltid sett 

mig som svensk och ja de som jag vad ska man säga? De som jag kom att lära känna och blev 

god vän med dem har också liksom jag vet inte anammat eller liksom sett sig som svenskar 

det är inte ja nej jag vet inte hur jag ska formulera det riktigt. 

 

Intervjuare [00:13:08]: Nej det är väldigt konstigt min mamma är också från Tyskland och jag 

fick reda på, fast det är bara 10 år sedan kanske eller någonting att enligt viss statistik så 

räknas jag som invandrare för jag har du en förälder som är född utanför Norden... 

 

Talare [00:13:19]: Ja just det. 

 

Intervjuare [00:13:20]: ... så är du det så att det hade jag faktiskt inte tänkt på du tänkte inte 

på det heller då eller? 

 

Talare [00:13:25]: Nej eller jo att jag inte hade, för någon gång har jag hört det här att om du 

har föräldrar som inte är svenskar så betraktas du som invandrare så ja jag såg inte mig själv 

som helsvensk eller när vi räknade hur många helsvenskar det fanns i klassen så var inte jag 

kvalificerad [skrattar]. 

 

Intervjuare [00:13:47]: [Skrattar]. 

 

Talare [00:13:49]: Men jag var väldigt svensk till sättet om man jämförde just eftersom jag 

kunde inget annat språk och vi hade inga specifikt tyska traditioner eller någonting sådant 

där hemma så att... 

 

Intervjuare [00:14:03]: Varför flyttade din mamma till Sverige? 
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Talare [00:14:05]: Jag vet faktiskt inte riktigt hon sökte väl lyckan och ville ut på äventyr och 

hon kom hit själv när hon var 18 eller 20 år bara så... 

 

Intervjuare [00:14:19]: Bara sådär? 

 

Talare [00:14:21]: Ja [skrattar] vad jag vet så det... 

 

Intervjuare [00:14:25]: Ja min morsa kom hit för att hon skulle vara barnflicka och så träffade 

hon min pappa och så blev hon kvar så det var inte tänkt så men det är tufft att komma 

ensam liksom. 

 

Talare [00:14:34]: Ja jag vet inte varför hon gjorde det den flytten så riktigt men hon började 

jobba ganska tidigt i restaurangbranschen och så det var kanske lättare att få jobb eller så 

och sen växte hon upp i Tyskland efter kriget och så jag vet inte om det hade någonting med 

det att göra också att det kanske var jag vet inte hur mycket av det som, spåren som 

fortfarande hängde kvar när hon var 18-20 att det kanske inte var en så kul plats än eller det 

kanske var mycket spår av det. 

 

Intervjuare [00:15:11]: Var ni där och hälsade på? Hon måste haft hela släkten där i... 

 

Talare [00:15:15]: Mm jo vi har varit där många gånger och hälsat på. 

 

Intervjuare [00:15:19]: Vad tänkte du då? 

 

Talare [00:15:22]: Ja [skrattar]. 

 

Intervjuare [00:15:23]: Var var ni i Tyskland? 

 

Talare [00:15:24]: Vi har varit, min släkt är ifrån norra Tyskland utanför Kiel eller Schleswig 

och där har jag varit många gånger sen har jag även varit i Berlin en gång då när muren 

fortfarande fanns. 

 

Intervjuare [00:15:42]: Ja okej. 

 

Talare [00:15:44]: Jag var liten då men det jag vet inte... 

 

Intervjuare [00:15:51]: Hur var det då? 

 

Talare [00:15:52]: [Skrattar] Jag lär ha, jag lär ha sagt enligt min mamma att jag tyckte när vi 

åkte genom Östberlin att någon borde bygga ett sommarland där så att folk skulle bli glada 

[skrattar]. 

 

Intervjuare [00:16:03]: [Skrattar]. 

 

Talare [00:16:06]: Så det var väl, det gjorde väl ett intryck som ganska grått förmodligen 

förutom det så minns jag mest av att vi var på västsidan det var nog bara en snabb titt över 
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så då var det väl sevärdheterna Berlin zoo bland annat minns jag att vi var på. 

 

Intervjuare [00:16:26]: Men hade du några drömmar då när du var liten att flytta dit eller 

ville du stanna här? 

 

Talare [00:16:32]: Nej jag har aldrig känt någon koppling till Tyskland så och jag har aldrig 

funderat på att flytta till Tyskland. 

 

Intervjuare [00:16:41]: Du hade tänkt att du skulle stanna kvar här? 

 

Talare [00:16:44]: Jo i Sverige menar du? 

 

Intervjuare [00:16:45]: Ja eller i Hammarkullen eller vad hade du för drömmar? 

 

Talare [00:16:48]: Jo jag har varit väldigt glad i Hammarkullen ända sedan jag var, sedan jag 

var barn och jag minns att mina föräldrar bland annat min låtsaspappa och min mamma 

skojade om att jag inte kommer att lämna Hammarkullen för att jag tyckte att det var så bra 

här och att jag hade allting här och mina vänner och så, när jag var liten så var det väl 

framförallt här på Sandeslättskroken på den här gården, då var den här gården min värld och 

här var vi många barn som lekte och skapade tighta band till varandra. 

 

Intervjuare [00:17:27]: Var det nära kompisar som bodde här också? 

 

Talare [00:17:28]: Mm och vissa som jag har kontakt med än idag eller som är vänner... 

 

Intervjuare [00:17:34]: Ja det är häftigt. 

 

Talare [00:17:35]: ... som jag träffade nyligen bara som vi kom på att vi hade känt varandra i 

33 år eller någonting sådant där. 

 

Intervjuare [00:17:42]: Oj. 

 

Talare [00:17:43]: Det är lite roligt. 

 

Intervjuare [00:17:45]: Bor han kvar i Hammarkullen? 

 

Talare [00:17:45]: Nej han har flyttat nu han bor på Hisingen tror jag. 

 

Intervjuare [00:17:49]: Och varför flyttade dom? 

 

Talare [00:17:52]: Eeh jag vet faktiskt inte varför han flyttade nu har i stort sett alla mina 

vänner lämnat Hammarkullen det är inte många som är kvar men ganska länge efter att folk 

började på gymnasiet och till och med slutade på gymnasiet så bodde de kvar här i 

Hammarkullen och det var några guldår faktiskt och jag kunde inte gå till torget utan att 

träffa fem personer jag kände nästan kändes det som att det var väldigt många som umgicks 

privat som hade känt varandra länge och några nyinkomna också alltså några som kom 

utifrån som tyckte ja men vilket fantastiskt gäng ni har här och också för att det var väldigt 
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billigt att bo i Hammarkullen jämfört med andra ställen så eeh vi var ett stort gäng som 

hängde och det var... 

 

Intervjuare [00:18:50]: Det låter nästan som en sådan här liten småstad där alla känner alla. 

 

Talare [00:18:52]: Ja jo men ja det var, jag tyckte om det väldigt mycket och jag förstod inte 

riktigt varför alla började flytta härifrån sen men... 

 

Intervjuare [00:19:03]: Förstår du det nu? 

 

Talare [00:19:05]: Alltså ja man kan ju flytta av flera olika anledningar jag tror inte att det var 

något som nödvändigtvis drev folk men kanske mer att man vill testa att bo någon annan 

stans folk träffade partners utanför Hammarkullen och skulle hitta något eget ihop och 

kanske inte vill bo nära sitt föräldrahem eller så jovisst förstår jag att folk har flyttat och vissa 

vill kanske inte att deras barn ska gå i skola här också och det har jag, jag kan förstå det. 

 

Intervjuare [00:19:46]: Varför då? 

 

Talare [00:19:48]: Nej det är lite stökigt vad jag hör jag har inga barn själv så jag vet inte mer 

än vad jag hör från andra och så men ibland hör jag om att det är väldigt stökigt. 

 

Intervjuare [00:20:02]: Men dom påstår att, om man tittar på Jensen här som han skriver det 

var, det var då redan på 70-talet, har det alltid varit det eller har det gått i vågor eller? 

 

Talare [00:20:10]: Det har nog gått i vågor tror jag. 

 

Intervjuare [00:20:14]: Vad är din upplevelse? 

 

Talare [00:20:16]: Jo men jag minns en del stök och oroligheter och bråk och sen är det svårt 

att veta jag vet ju bara det så jag vet inte hur det står sig mot andra skolor men jag kan tänka 

mig att det var lite eller jag kan tänka mig att det var mer än vad man normalt har i skolan. 

 

Intervjuare [00:20:35]: Men jag menar var du rädd någon gång? 

 

Talare [00:20:38]: Ja. 

 

Intervjuare [00:20:39]: Kändes det som att det var hotfulla gäng? 

 

Talare [00:20:40]: Jo det har hänt, jag har aldrig varit någon tuff kille som ja som bråkar eller 

så jo men det har varit det tror jag många, många var i omgångar när vi växte upp ändå. 

 

Intervjuare [00:21:01]: Men var det så att man riskerade att bli påhoppad eller överfallen 

eller slagen? 

 

Talare [00:21:06]: Ibland var det det. 

 

Intervjuare [00:21:06]: Det var så? 
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Talare [00:21:07]: Ibland var det det, ibland var det lekar som tog sig väldigt brutala uttryck 

och inte bara för de som var med i leken utan leken kunde gå ut på att man gick och tog 

någon till exempel [skrattar] eller så att det var lite såhär [skrattar] det kunde hända dig om 

du dök upp i skolan att, sen var inte det normen men det fanns perioder när det var på det 

sättet och liksom att man kunde drabbas av oprovocerat våld även om man försökte göra sig 

liten och bara sköta sig själv så kunde det... 

 

Intervjuare [00:21:45]: Och om du hade ditt gäng häromkring var ni trygga tillsammans 

gentemot då eller? 

 

Talare [00:21:50]: Nej inte riktigt utan den, det gänget som växte upp här uppe på 

Sandeslättskroken vi var i ganska stort åldersspann egentligen eller väldigt stort eeh så det 

var vi som gick i skolan där kanske det var, här uppifrån så var det väl kanske två eller tre 

som gick i samma årskurs och vi kanske gick i olika klasser och sådär och det blev också lite 

sådär att i skolan så umgicks man kanske inte i samma konstellationer som man gjorde efter 

skolan och lite grann på det sättet. 

 

Intervjuare [00:22:27]: Var det skillnad på de olika områdena? Det här är ett radhusområde 

och där nere ligger höghusen och... 

 

Talare [00:22:32]: Ja jo men det skulle jag säga det var nog mer lugnare här uppe det är det 

och har varit. 

 

Intervjuare [00:22:43]: Men var det så att man var rädd att gå dit ner då för att man eller tog 

man med sig en kompis? 

 

Talare [00:22:47]: Inte nej inte konstant men det har funnits, det har funnits perioder där det 

har varit, det har funnits anledningar att vara lite rädd om sig. 

 

Intervjuare [00:23:02]: När började du åka härifrån alltså hur gammal var du alltså när man 

på egen hand ger sig iväg ut på stan eller till andra ställen? 

 

Talare [00:23:11]: Ja just det eeh det började väl alltså bara ta sig från Hammarkullen 

började väldigt tidigt ändå och då var det framförallt för att gå och leta grodor och 

salamandrar i dammar häromkring i Angered. 

 

Intervjuare [00:23:29]: Okej [skrattar]. 

 

Talare [00:23:29]: Det började väl väldigt tidigt och sen åka och fiska och bada uppe i 

Vättlefjäll och fiska i Lärjeån eeh när kan det ha börjat? Ja jag var, jag kan inte ha varit 

mycket mer alltså jag var säkert sju, åtta eller någonting när jag började gå ner till, det fanns 

en ödledamm nere vid Estrellafabriken som vi brukade gå till och leta efter salamandrar och 

ormar och... 

 

Intervjuare [00:24:07]: Fick ni göra det eller var det något sådant där som man gjorde... 
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Talare [00:24:11]: Jo det fick vi göra. 

 

Intervjuare [00:24:12]: ... trots att man inte fick. 

 

Talare [00:24:14]: Det var väl till och med så att vi hade med oss våra föräldrar när vi var 

riktigt små för de ville inte släppa oss dit själva då... 

 

Intervjuare [00:24:19]: Ja just det. 

 

Talare [00:24:19]: ... så då fick vi gå med föräldrarna men sen blev det att vi gick ensamma 

och lärde sig ta vagnen och bussen upp till Surtesjön och cykla till Surtesjön och sådär. 

 

Intervjuare [00:24:34]: Det låter som att man vidgade sina cirklar. 

 

Talare [00:24:37]: Ja jo men det kan man väl säga. 

 

Intervjuare [00:24:39]: Hur gammal var du när du började åka in till stan? Gjorde man det 

åkte man in till stan eller vad liksom, när man började gå ut och sådär. 

 

Talare [00:24:47]: Inte ja i början var det väl mest in för att bara gå och köpa något i en 

specifik affär eller så inte att jag fick vistas på stan utan då skulle jag göra det och åka hem 

igen och det var också jag vet inte vad man kan ha varit nio eller tio kanske. 

 

Intervjuare [00:25:07]: När du åkte själv in? 

 

Talare [00:25:08]: Ja jag gissar det ja men sen innan jag började ja jag vet inte när börjar man 

vistas i stan egentligen? Det måste väl, jag är lite osäker. 

 

Intervjuare [00:25:27]: Du gick ju gymnasiet i Hammarkullen eller Angered. 

 

Talare [00:25:28]: Angered. 

 

Intervjuare [00:25:30]: Angered så varför åkte man in till stan? 

 

Talare [00:25:34]: Eeh ja varför åkte man in till stan? Det var väl kanske för att se på bio 

någon gång eller eeh ja lite så, handla, det var väl skivor och så åkte man in till stan för att 

köpa det fanns någon skivaffär i Angered men de hade inte så mycket skivor eller [skrattar] 

de hade ett fack med hårdrocksskivor som var ja det var väl [skrattar] max som en 

skokartong ja sen vill man ha lite mer. 

 

Intervjuare [00:26:13]: Men hur, hur kändes det att åka in till stan kände du dig som en 

göteborgare eller kändes det främmande eller kändes det som en självklarhet eller? 

 

Talare [00:26:28]: Mm jag vet inte om jag funderade så mycket på det vi gjorde ju, vi gjorde 

ju en del utflykter med skolan och så vi var ute på Vrångö och åkte skridskor i Kortedala och 

sådär så man hade väl lite kontakt med stan under hela uppväxten också och Slottsskogen 

och sådär och ja jag var med min mamma också jobbade ju på Danmarksfärjorna så att man 
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började väl få lite pejl på stan eller det var väl en bild som byggdes upp och så kunde man ta 

sig runt och hittade ja beroende på vilken fas i livet jag var, vad jag gillade, speciellt musik 

har väl varit en stark drivkraft att ja de skivaffärerna som var mest intressanta de har väl gett 

mig en bild av den delen av stan att det har gett mig liksom lite nedslag sådär som har... 

 

Intervjuare [00:27:33]: Fanns det ställen att gå på konserter och sådär? 

 

Talare [00:27:36]: Ja det också så småningom men det var senare då skivor började jag 

konsumera redan i ja det måste varit i mellanstadiet säkert. 

 

Intervjuare [00:27:47]: Men kändes det som som eftersom du inte reflekterar över det så 

låter det som att det var egentligen självklart det var inget konstigt med att jag gick till den 

där skivaffären eller den där klubben eller så... 

 

Talare [00:27:57]: Nej. 

 

Intervjuare [00:27:57]: För en del känner, känner du dig som en göteborgare? 

 

Talare [00:28:02]: Eeh jo men det gör jag, det gör jag. 

 

Intervjuare [00:28:08]: Vad är en riktig göteborgare? [Skrattar]. 

 

Talare [00:28:09]: [Skrattar] Jag vet inte när man pratar med folk utanför Göteborg så ja 

[skrattar] jag tänker inte på det men senast härom dagen var det någon som sa du har en 

sådan där mjuk rund göteborgska. 

 

Intervjuare [00:28:25]: [Skrattar]. 

 

Talare [00:28:25]: Då tänkte jag har jag det? Nej jag vet faktiskt inte det är mest i folk utanför 

Göteborg som jag har tänkt på det direkt sådär annars så ja nej annars så tänker jag kanske 

inte så mycket på det men ja nej då speglas det på något sätt när folk säger ja men Göteborg 

är så soft eller... 

 

Intervjuare [00:28:57]: [Skrattar]. 

 

Talare [00:28:57]: ... oftast så säger de bara någonting positivt. De tar inte upp det dåliga när 

man men ja... 

 

Intervjuare [00:29:09]: Vi var lite grann inne på detta hur du har rört dig genom stan genom 

åren. 

 

Talare [00:29:15]: Mm. 

 

Intervjuare [00:29:18]: Hur rör du dig i stan nu? 

 

Talare [00:29:22]: Eeh det är dels genom mitt jobb då med trädgårdsskötsel så där blir det 

att vi fortfarande så, nu dyker det fortfarande upp platser som jag inte kände till eller gator 
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där jag aldrig har vistats och sådär som vi besöker och det är ganska mycket utanför själva 

stan också men eeh sen i stan är det väl ganska mycket invanda mönster något ölhak 

någonstans och jag vistas inte lika jag vistas lite i stan nu jämfört med tidigare. 

 

Intervjuare [00:30:03]: Det har väl med ålder att göra kanske. 

 

Talare [00:30:04]: Det har det nog. 

 

Intervjuare [00:30:05]: Ja för det jag är ute efter det är lite grann vilka rörelsemönster finns 

det i stan? Hur rör sig människor? 

 

Talare [00:30:13]: Ja det har väl det känns som att det drar åt ofta åt Stigbergstorget och 

Masthuggstorget där har det funnits både intressanta affärer och intressanta ställen att vara 

på. 

 

Intervjuare [00:30:36]: Är det musiken då eller? 

 

Talare [00:30:37]: Det är musik mycket ja, Skivhugget och Bengans och sen även ölställen 

däromkring som har varit såhär billiga för studenter som [skrattar]. 

 

Intervjuare [00:30:48]: [Skrattar]. 

 

Talare [00:30:51]: Där kan alla mötas känns det som och där möter man också ofta folk 

utifrån som inte är från Göteborg på de ställena. 

 

Intervjuare [00:31:01]: Just det är det sådant där som har lite rykte om sig dit åker man? 

 

Talare [00:31:06]: Jag tror det jag vet inte hur det är lika mycket nu som förut men och sen ja 

musiken har varit avgörande vi, jag gick mycket på Henriksberg för de hade bra... 

 

Intervjuare [00:31:18]: Ja okej Belsepub? 

 

Talare [00:31:20]: ... rockklubbar. Ja framförallt Showdown hette en klubb eller Klubb Slacker 

hette det för länge sedan det var ett otroligt fint ställe där med takterrassen ut över 

hamninloppet, ett favorithak. 

 

Intervjuare [00:31:40]: Om du berättar någonting om ditt liv och din uppväxt nu har vi varit 

inne på det alltså från att du har varit här men liksom i skolan och vad hade du för drömmar 

och vad gjorde du sen och du har bott kvar här för att du trivs och sådär men... 

 

Talare [00:31:58]: Eeh ja jag har väl sedan så länge jag kan minnas så har jag haft ett starkt 

intresse för djur och natur och jag vet inte om det var så formulerat att jag tänkte på vad jag 

skulle jobba med när jag var liten mer än att jag var alltid intresserad av de bitarna och sen 

efter eller till och med under gymnasiet när jag gick gymnasiet så hade jag, jag hade inte så 

bra betyg när jag sökte in till gymnasiet så jag hamnade på en utbildning som inte var något 

för mig egentligen jag fick gå handel och administrationsprogrammet på Angereds gymnasiet 

och då blev det att jag inte ville vara i skolan så mycket och då hade jag i samma veva börjat 
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jobba ideellt på Göteborgs terrarium inne i stan med reptiler och amfibier så det blev att jag 

åkte ganska mycket dit istället för att åka till skolan och spenderade min tid där och när... 

 

Intervjuare [00:33:10]: [Skrattar]. 

 

Talare [00:33:11]: ... min mamma trodde att jag var i skolan så var jag egentligen på 

Göteborgs terrarium och jobbade ideellt och sen när vi skulle ha praktik i skolan så gjorde jag 

min praktik där också och sen blev det så att jag började jobba där på riktigt. 

 

Intervjuare [00:33:26]: Okej. 

 

Talare [00:33:29]: Eeh så efter gymnasiet så började jag jobba där eller under gymnasiet 

[skrattar] började jag jobba där då. 

 

Intervjuare [00:33:37]: Var det det som låg i Slottsskogen? 

 

Talare [00:33:38]: Ja de flyttade till Slottsskogen sen först låg det på Lilla Drottninggatan 

precis mitt emot Trädgårdsföreningen eeh så och sen efter det så fortsatte jag jobba med 

djur på Djurens hus där eeh jag jobbade också med reptiler jag hade ganska många reptiler 

och födde upp reptiler hemma och sådär. 

 

Intervjuare [00:34:01]: Okej. 

 

Talare [00:34:03]: Så att det var ett stort intresse under många år. 

 

Intervjuare [00:34:08]: Men det tog, försvann, tog slut eller ville du inte jobba med det 

längre eller? 

 

Talare [00:34:10]: Ja det ja nej sen jag minns inte jag började jobba på ett lager sen och jag 

vet inte vad eeh hur de sakerna exakt relaterar till varandra men det dök väl upp andra 

intressen jag reste och sen träffade jag en tjej som, vi var ihop i några år och jag vet inte om 

intresset för reptiler svalnade och sen så har jag skiftat lite grann förhållning till mitt intresse 

för djur och så jag är inte lika, när jag var liten så såg jag något fint så ville jag ha det. 

 

Intervjuare [00:34:57]: Ja [skrattar]. 

 

Talare [00:34:57]: [Skrattar] Och det är inte riktigt så längre utan jag, jag är nöjd med att 

bara se det, jag behöver inte stänga in det djuret eller... 

 

Intervjuare [00:35:06]: [Skrattar] Hade du husdjur när du var liten? 

 

Talare [00:35:09]: Ja en massa husdjur. 

 

Intervjuare [00:35:10]: [Skrattar] Vad då? 

 

Talare [00:35:12]: Eeh allt jag har haft möss, ökenråtta, ormar och fick en orm tidigt när jag 

var liten och... 



15 
 GSMArkiv:190012:2  Intervju för projektet Göteborg berättar, Göteborgs Stadsmuseum. Intervjuperson nr 2: Daniel Bävernäs 

 

 

Intervjuare [00:35:20]: Okej vad tyckte din mamma om det? 

 

Talare [00:35:22]: Nej hon var inte så förtjust i det men... 

 

Intervjuare [00:35:25]: [Skrattar]. 

 

Talare [00:35:26]: ... hon var glad om jag var glad så. 

 

Intervjuare [00:35:29]: Hade du syskon? 

 

Talare [00:35:30]: Nej inga syskon. 

 

Intervjuare [00:35:31]: Okej så jag tänkte alla... 

 

Talare [00:35:32]: Så ja det var säkert därför jag fick ha orm [skrattar]. 

 

Intervjuare [00:35:37]: Men ser du, finns det en koppling mellan då för vi pratade om att du 

var intresserad av odling och natur och så finns det en koppling alltså... 

 

Talare [00:35:43]: Jo men det gör det ju. 

 

Intervjuare [00:35:43]: ... djur till växtvärlden. 

 

Talare [00:35:46]: Ja jo absolut nu är det [skrattar] det har gått från djur till att inkludera 

växter att det blev en stor grej för många år sedan och nu senaste avgreningen är svampar 

till och med... 

 

Intervjuare [00:35:59]: [Skrattar]. 

 

Talare [00:35:59]: ... att nu odlar jag svamp och... 

 

Intervjuare [00:36:01]: Du odlar svamp? 

 

Talare [00:36:02]: ... ska börja en utbildning eeh på en skola för mykologer. Den första i 

världen faktiskt. 

 

Intervjuare [00:36:09]: Men du odlar svamp nu? 

 

Talare [00:36:10]: Mm. 

 

Intervjuare [00:36:11]: Var då? 

 

Talare [00:36:11]: Här inne. 

 

Intervjuare [00:36:12]: Här inne? 
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Talare [00:36:13]: Ja [skrattar]. Eeh inne i förrådet där jag kan visa dig sen. 

 

Intervjuare [00:36:17]: Okej. 

 

Talare [00:36:19]: Och lite där uppe och lite på balkongen [skrattar]. 

 

Intervjuare [00:36:22]: Jag har hört att man kan odla i gruvor och sådär men det är seriöst 

alltså? 

 

Talare [00:36:27]: Ja absolut och jag har lite grann det är långt ifrån att bli verklighet än men 

jag har börjat dra lite i att få loss ett bergrum faktiskt för en kommersiell svampodling i 

Alingsås... 

 

Intervjuare [00:36:42]: Du är fortfarande… 

 

Talare [00:36:44]: ... så vi får se om det, det kan hända vi får se. 

 

Intervjuare [00:36:47]: Men du pratade om att du jobbar med trädgård och så har du liksom 

någon utbildning eller någon praktik eller? 

 

Talare [00:36:54]: Jag är, jag är permakulturdesigner det är någonting som de flesta inte 

känner till. 

 

Intervjuare [00:37:00]: Nej [skrattar]. 

 

Talare [00:37:02]: Och det involverar, det är egentligen, vad ska man säga? Det finns någon 

bra definition på det, det är svårare att beskriva än vad man kan tro men det handlar om 

hållbara lösningar, hållbara designsystem som eeh det kan egentligen, det är ett 

förhållningssätt kan man säga och det går att applicera på matproduktion, det går att 

applicera på hur man värmer sitt hus, hur man, hur man designar sitt liv i stort faktiskt och 

det kan låta väldigt flummigt men... 

 

Intervjuare [00:37:37]: Nej men det låter jättespännande. 

 

Talare [00:37:37]: ... det är egentligen väldigt, det är egentligen väldigt konkret. 

 

Intervjuare [00:37:42]: Hur tänker du gentemot ditt eget liv då hur du alltså är det en orsak 

till att du väljer att lämna det här stället där du uppenbarligen trivs... 

 

Talare [00:37:49]: Mm. 

 

Intervjuare [00:37:50]: ... och flytta någon annan stans? 

 

Talare [00:37:51]: Jo så är det jag lämnar inte Hammarkullen för att jag inte gillar 

Hammarkullen det hade jag kunnat göra för länge sen men eeh nu är det mer att jag vill göra 

det här och vill producera det som vi, vi har byggt ett ekohus, vi har byggt med halm och lera 

det kanske du vet? 
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Intervjuare [00:38:14]: Okej, nej. 

 

Talare [00:38:16]: Så och det handlar mycket om att huset ska vara, ha mindre 

klimatpåverkan att bygga men också mindre klimatpåverkan att bo i då att värma och eeh 

vad ska man säga? Sörja för våra behov så det handlar om att sörja för våra behov på ett 

hållbart sätt kan man säga. 

 

Intervjuare [00:38:39]: Har du byggt det själv? 

 

Talare [00:38:41]: Ja. 

 

Intervjuare [00:38:41]: Oj. 

 

Talare [00:38:43]: Eeh eller själv är synd att säga vi har haft hjälp av professionella 

hantverkare som har gjort vissa delar och sen så har vi haft jättemycket hjälp av volontärer 

och familj och vänner och så. 

 

Intervjuare [00:38:53]: Är det en rörelse jag känner igen detta med jordhus sedan tidigare? 

 

Talare [00:38:58]: Det är väl en inte riktigt en eller jag vet inte vad man ska definiera som en 

rörelse men det är det finns några entusiaster och det blir väl fler hus hela tiden... 

 

Intervjuare [00:39:11]: Det gör det? 

 

Talare [00:39:12]: ... som bygger med halm och lera. 

 

Intervjuare [00:39:14]: För det jag tänkte på det är säkert 20 år sedan folk pratade om det 

här att bygga med halm och lera och så klä det med något och då var det en tanke hos en del 

åtminstone att vara med och skapa en bättre värld finns det dem fortfarande så eller... 

 

Talare [00:39:30]: Jo jo men absolut. 

 

Intervjuare [00:39:30]: ... har man gett upp den där världstanken och tänker mer på sitt eget 

eller? 

 

Talare [00:39:33]: Det är ju ja det är både och jag är väl medveten om att jag är väldigt liten i 

världen och att det jag gör har ju en ja jag har inte förmågan att påverka mer än det som är 

närmast mig men det är inom den sfären så att säga vi gör det här projektet och så att vad 

ska jag säga? Jag försöker göra, ge mitt bidrag till... 

 

Intervjuare [00:40:04]: Ja. 

 

Talare [00:40:05]: ... en bättre värld sen får vi se [skrattar] hur det går eller... 

 

Intervjuare [00:40:10]: Hur känns det alltså i min ungdom så fanns det väl en sådan tro på att 

nu ska vi rädda världen och sen liksom blev det fan det går åt helvete och sådär men det 
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känns som att du har någon slags tillförsikt ändå eller hur ser du på framtiden? Vad har du 

för drömmar? 

 

Talare [00:40:24]: Eeh ja jag är [skrattar] det ser ju väldigt illa... 

 

Intervjuare [00:40:27]: Eller är du mest rädd? [Skrattar]. 

 

Talare [00:40:29]: Det ser ju väldigt illa ut just nu. 

 

Intervjuare [00:40:30]: Ja. 

 

Talare [00:40:31]: Så en del av mig känner väl att jag är rädd för att det är för lite för sent 

men samtidigt så finner jag någon slags tröst i att jag kan bara göra det jag kan göra och om 

jag gör det oavsett hur det går om jag liksom försöker hålla en stadig kurs för vad jag tror är 

rätt så det är någonting som ger lite tröst i det på något sätt det kanske går, blir skit ändå 

men eeh ja det vet man ju aldrig. 

 

Intervjuare [00:41:06]: Men känner du, är du mer rädd för framtiden eller känner du mer 

tillförsikt eller mer att det är som det är eller? 

 

Talare [00:41:16]: Det är inte så mycket att jag är rädd för egen del men, men jag är rädd för 

vad vad som händer för om man tar att någonting är ohållbart... 

 

Intervjuare [00:41:30]: Ja. 

 

Talare [00:41:32]: Det har, dels så när folk pratar om det nu så är det så mycket, det är så 

ihåligt för att det betyder ingenting alla försöker vara hållbara och ha en miljöprofil även... 

 

Intervjuare [00:41:45]: [Skrattar]. 

 

Talare [00:41:46]: ... oljebolag och krigsindustrin har säkert miljövänliga vapen och eeh så 

men att någonting är ohållbart det betyder just att det kan inte fortsätta... 

 

Intervjuare [00:41:58]: Nej. 

 

Talare [00:41:58]: ... så oavsett om folk accepterar det eller inte så kommer det ta stopp och 

det kan bli väldigt mycket lidande i samband med det och det kommer nog tyvärr sen vem 

som drabbas det är väldigt svårt att förutse men det är ju, jag hade önskat att man gjorde 

mer för att undvika det, det känns som att man kanske lite grann tolkar man eller ohållbart 

har snarare blivit synonymt för att det är lite dåligt men folk förstår inte att det här... 

 

Intervjuare [00:42:37]: Okej. 

 

Talare [00:42:37]: ... kan inte fortsätta, det kommer ta stopp liksom vare sig vi accepterar det 

eller ej så kommer det att ta stopp därför att det är det som ohållbart betyder. 

 

Intervjuare [00:42:48]: Vill du ha barn? 



19 
 GSMArkiv:190012:2  Intervju för projektet Göteborg berättar, Göteborgs Stadsmuseum. Intervjuperson nr 2: Daniel Bävernäs 

 

 

Talare [00:42:49]: Nej jag vill inte... 

 

Intervjuare [00:42:51]: Du vill inte ha barn? 

 

Talare [00:42:52]: Nej men det och det är klart det spelar in också men det är inte bara på 

grund av det eeh utan det är ja jag vet inte nej det är av flera anledningar det är en stor, det 

är ett stort åtagande och... 

 

Intervjuare [00:43:13]: Ja [skrattar]. 

 

Talare [00:43:14]: ... eeh jag ska inte säga tvärsäkert nej heller jag har tänkt mycket på det 

och det är snarare så att jag tror att mitt liv kommer, om jag skaffade barn så kommer det 

som för alla så blir det det mest fantastiska det är en del av vad jag kallar för den biologiska 

psykosen. 

 

Intervjuare [00:43:33]: [Skrattar]. 

 

Talare [00:43:33]: [Skrattar] Och det har ju med vår överlevnad att göra såklart. 

 

Intervjuare [00:43:36]: Ja precis. 

 

Talare [00:43:37]: Men jag tror även att mitt liv kan bli underbart utan barn så det är snarare 

att jag, jag känner inte att jag behöver ha barn för att eeh för att bli lycklig eller att det 

kommer ge mig något som jag inte kan få utan barn utan det är två vägar och jag tror att 

oavsett vilken det blir så kommer det nog bli, det har löfte om att bli bra eller dåligt bägge de 

vägarna så att det är inte avgörande. 

 

Intervjuare [00:44:09]: Är du lycklig nu? 

 

Talare [00:44:09]: Mm jo men det är jag. 

 

Intervjuare [00:44:13]: En fråga här sen om du fick ändra på något eller göra, få det precis 

som du ville ha det hur skulle du, vad skulle du... 

 

Talare [00:44:21]: Ändra på? 

 

Intervjuare [00:44:22]: Ja om du fick bestämma precis om ditt liv alltså inte världen att den 

blir hållbar då... 

 

Talare [00:44:26]: Nej. 

 

Intervjuare [00:44:27]: ... utan i ditt liv. 

 

Talare [00:44:30]: Ja men då hade jag, jag håller på nu att startar en verksamhet som har 

med det här hållbarhetsperspektivet att göra och som ändå fokuserar kring trädgårdar hur 

man kan göra produktiva trädgårdar eeh i motsats till vad många har nu och hade jag fått 
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välja då så jobbar jag med det att implementera sådana lösningar att omarrangera folks 

trädgårdar och göra dem mer, utnyttja den ytan mycket effektivare och... 

 

Intervjuare [00:45:08]: Men är det inte delvis det du gör? 

 

Talare [00:45:10]: Eeh nej nu är jag anställd åt ett företag och det är mer trädgårdsskötsel i 

traditionell bemärkelse så det kan, den inriktningen jag själv håller på med den är mer 

nischad kring eeh ja det måste finnas ett syfte och gärna att man staplar funktioner så att 

man får inte bara en yta som är trevlig att spela boll på utan... 

 

Intervjuare [00:45:37]: [Skrattar]. 

 

Talare [00:45:39]: ... eeh man får en yta som är trevlig att vara som kanske skyddar huset för 

kommande vindar och producerar mat och producerar ved och att det har många och 

gynnar biologisk mångfald och inte bara kanske dig och din familj utan ja så man kan få allt 

det i ett om man tänker till lite bara. 

 

Intervjuare [00:46:07]: Eeh hur ser en vanlig dag ut för dig? 

 

Talare [00:46:11]: Det varierar väldigt mycket från dels vilken, pratar vi nu? Nutid? 

 

Intervjuare [00:46:18]: Ja. 

 

Talare [00:46:20]: Eeh just nu så har det legat lågt med trädgårdsjobb för att det är slutet på 

mars och men det kommer snart att ändras och nu har det varit ganska mycket fokus på 

husbygget och att jobba med den egna verksamheten producera svamp bland annat som jag 

gör på vintern då när det inte finns så mycket att göra med annat trädgårdsarbete. 

 

Intervjuare [00:46:49]: Men åker du, för du är anställd någonstans? Liksom åker du ut till 

folks trädgårdar då eller? 

 

Talare [00:46:53]: Ja vi jobbar mycket i Göteborg och söder ut också men ja framförallt 

områden där folk har det lite bättre ställt mycket ner åt Kungsbacka, Kullavik och Frölunda 

en del inte bara inte uteslutande men högre andel i områden som är... 

 

Intervjuare [00:47:20]: Hur ser du på apropå bättre ställt och sådant, Göteborg det pratas så 

mycket om en segregerad stad och Göteborgs framtid hur ser du på det? Nu ska du flytta 

härifrån men... 

 

Talare [00:47:32]: Ja segregationen är ju tror jag ett stort problem och jag har förstått att 

Göteborg utmärker sig att det är en av dom, jag har hört att det är en av Europas mest 

segregerade städer, jag vet inte om det stämmer fortfarande. 

 

Intervjuare [00:47:46]: Jag vet inte. 

 

Talare [00:47:48]: Men det skulle inte förvåna mig men det, att det är segregerat det råder 

inga tvivel om det eeh och det är, jag tror inte att det är bra för någon oavsett vilken ända av 
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spektrat man befinner sig det tror jag inte sen är det säkert lite värre för dem som är i den, 

på den sidan som har mindre pengar. 

 

Intervjuare [00:48:18]: Men det är väl apropå ohållbart är det någonting som inte är 

hållbart? 

 

Talare [00:48:24]: Ja jo det tror jag. 

 

Intervjuare [00:48:25]: Vad tror du kommer hända? 

 

Talare [00:48:29]: Jag vet inte men risken är väl att det skapas en fientlighet mellan eeh 

mellan grupper mellan människor och mellan stadsdelar till och med att man känner ja att 

det är orättvist och liksom att det så det tror jag inte är något bra att det är sen är det klart 

det är svårt att veta hur man ska stävja det och det finns ju, man får vara väldigt försiktig när 

man ska implementera lösningar för att hantera vissa problem ibland så är man så verkar 

lösningarna kanske så ivriga så att de bidrar till mer problem eller att de inte löser 

problemen så som man hade förhoppningar om att de skulle göra så man får nog vara 

väldigt försiktig och att tänka sig igenom ordentligt. 

 

Intervjuare [00:49:39]: Ja man kan tänka sig att ett scenario är att motsättningarna ökar och 

att det blir mer ghettoliknande och mer då gated societies kanske med vakter och sådär... 

 

Talare [00:49:51]: Javisst. 

 

Intervjuare [00:49:50]: ... ännu mer och då gäller det att man på något vis lyckas blanda upp 

det och lite blandade bostäder och jag tror också man bygger ihop så att det inte blir där 

ligger förorterna och där ligger centrum men hur känner du, vad tänker du kring det? Är det 

någonting du har funderat kring... 

 

Talare [00:50:06]: Jo det har jag. 

 

Intervjuare [00:50:08]: ... känner du tillförsikt eller rädsla eller? 

 

Talare [00:50:10]: Jo jag hörde det och det är roligt för jag tänker ju om vissa områden att 

eeh jag skulle, de klingar illa i mina öron jag vet inte vad det är som gäller där jag känner mig 

trygg i Hammarkullen och har i stort sett alltid gjort och jag kan komma hem på natten och 

gå hem själv och det har aldrig varit några problem och det är säkert likadant i Bergsjön eller 

ofta i Biskopsgården eller men hade jag varit där så hade jag då hade jag varit väl medveten 

om att nu är jag här nu får jag ha lite uppsikt över liksom jag vill inte springa på några 

problem eller så men när jag pratar med folk utifrån Hammarkullen så [skrattar] det är inte 

sällan när jag har bjudit hem folk så frågar dem men är det såhär, är det säkert eller ska vi ta 

en taxi härifrån eller och det är ju det har ju hänt saker här det är inte, det är inte fritt från 

incidenter eller våld eller men det känns väldigt osannolikt ändå att man, att någon blir 

drabbad vad ska man säga? Någon som besöker och inte har någonting med Hammarkullen 

att göra utan bara är på väg till vagnen skulle utsättas för något, det är inte min bild i alla fall. 

 

Intervjuare [00:51:41]: Finns det kriminella gäng häromkring? 
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Talare [00:51:44]: Ja det gör det. 

 

Intervjuare [00:51:45]: Har du märkt något av dem? 

 

Talare [00:51:46]: Inte personligen men jag hör ju mycket av vad som händer och eeh det 

gör det. 

 

Intervjuare [00:51:54]: Jag har hört om ställen där folk är nästan, alltså dom styr att folk är  

terroriserade. 

 

Talare [00:51:58]: Ja jo jag har förstått att det finns sådana element här också. 

 

Intervjuare [00:52:04]: Ja som har så mycket makt? 

 

Talare [00:52:07]: Ja det är inte som att de visar sig så men när det händer någonting och det 

behöver etableras vem som bestämmer så träder väl de fram då och det har ju kommit 

mycket uppgifter om sådant och det verkar nej det är oroväckande. Det är himla tråkigt och 

tråkigt också att lämna Hammarkullen och tänka att det kanske växer och... 

 

Intervjuare [00:52:43]: Men är det värre då tycker du? 

 

Talare [00:52:45]: Just nu så tror jag, just exakt nu så har det varit lite lugnare tror jag än vad 

det var för något år sedan men det känns som att det har blivit värre det är också det är inte 

helt linjärt liksom att det går lite i vågor och så men senaste åren så har det, har det hänt en 

del saker och det har väl blivit värre i Göteborg i allmänhet tror jag eller mycket skjutningar 

ute i Biskopsgården och sådär så att... 

 

Intervjuare [00:53:22]: Men läser man i Jensens bok från 70-talet så är det väldigt mycket 

grått och betong, fotona är ganska gråmurriga... 

 

Talare [00:53:32]: Mm. 

 

Intervjuare [00:53:31]: Vi pratade förut om Zeitler och hans färgbilder från naturen så det är 

flera sanningar som är sanna samtidigt. 

 

Talare [00:53:42]: Jo. 

 

Intervjuare [00:53:42]: Vad tänker du när du ser den här? 

 

Talare [00:53:44]: Ja när jag ser Jens S. Jensens bilder så slås jag av hur nybyggt allt ser ut och 

det ser oftast inte så kul ut när ett bostadsområde är precis nybyggt det tar ett tag innan 

allting har satt sig lite och träden är tillbaka och sådär så att nej det ser [skrattar] och sen att 

de är svartvita också jag har sett hans bilder förut och jag gillar dem väldigt mycket men det 

ser [skrattar] jag skulle inte vilja byta mitt Hammarkullen mot det. 

 

Intervjuare [00:54:20]: [Skrattar]. 
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Talare [00:54:20]: Det skulle jag inte vilja göra men det är väldigt kul att se dem. 

 

Intervjuare [00:54:23]: Ja men det [skrattar] inte bara svartvitt den är väldigt grå [skrattar]. 

 

Talare [00:54:28]: Ja jo verkligen. 

 

Intervjuare [00:54:36]: Jaha jag tror att vi har fått med det mesta här eeh bara en sista koll 

finns det några platser i Göteborg som är speciella för dig? Speciellt viktiga? 

 

Talare [00:54:50]: Eeh jo men det är väl Masthuggstorget, Stigbergstorget och egentligen 

väldigt många platser jag har, jag får lätt en anknytning till platser eeh jag slås av det när jag 

har varit utomlands och kommer tillbaka till Göteborg bara den här vägen från Landvetter in 

mot stan att det är skönt att vara hemma [skrattar] det kan vara platser som inte har någon 

ingen händelse knuten till dem bara någon viadukt eller något som man känner igen och när 

man är tillbaks hemma så känner man, man har aldrig tänkt på hur fin den är innan. 

 

Intervjuare [00:55:40]: Nej. 

 

Talare [00:55:41]: Liksom att så och det är nog sant för ganska stora delar av stan ändå även 

delar av stan som jag inte tycker är så fina annars men när man ja den är där och man har 

ändå blivit, den har blivit en del av en på något sätt det är märkligt faktiskt. 

 

Intervjuare [00:56:02]: Du jag kan inte se att jag har glömt någonting direkt här från mina 

listor om du nu, detta kommer att vara på utställningen och du har en möjlighet att säga 

någonting till de som går och tittar på utställningen det är liksom så vad skulle du vilja säga 

då? 

 

Talare [00:56:18]: Jag har tänkt på den här frågan den var den svåraste [skrattar] helt klart. 

Det lite grann tar emot för det är såhär vem är jag att säga någonting till folk? 

 

Intervjuare [00:56:29]: Ja men utifrån dig? Du behöver inte det är mer att du har en 

möjlighet. 

 

Talare [00:56:37]: Jo det är en fin möjlighet jag bara sådär lite grann funderar på eller det 

[skrattar] det tar emot just för att jag har ingen, jag vill inte låta som någon självutnämnd 

guru eller liksom att jag sitter inne med någon visdom sådär så jag [skrattar] tvekar lite men 

nej men det är väl att i så fall att det är människorna det är vi som utgör staden att även om 

man är besökare eller bor här i Göteborg så det är vi som är staden så om vi tar hand om 

varandra och hur vi beter oss mot varandra det är det som är staden liksom att det skulle jag 

väl vilja säga. 

 

Intervjuare [00:57:38]: Okej bra vilken fin avslutning, tack. 

 

Talare [00:57:43]: Ja tack själv. 

 

[bandningen slutar] 


